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De start van dit jaar stond in het teken van de verkiezing voor de gemeenteraad waaraan we met 
een gezamenlijke lijst deelnamen met ANDERS ! Het resultaat was twee zetels, een tegenvaller 
waar op drie gehoopt was. Was het een voorteken? Na een jaar is de conclusie dat de samen-
werking met ANDSERS ! niet gebracht heeft wat wij er van verwachten. Er is voor ons geen 
meerwaarde, inbreng van onze partner is er nauwelijks. Teleurstellend. Daan Pruimboom is aan-
gesteld als fractieondersteuner. Peter Couwenhoven blijft als fractiesecretaris aan de fractie ver-
bonden. 
In de campagne voerde Groen Links op hun sociale media accounts en dat van fractievoorzitter 
Lilian Peters een lastercampagne tegen Daan, daarmee ook LADA beschadigend.Reden voor de 
fractie om de samenwerking met Groen Links te beëindigen.  
In de coalitieonderhandelingen was voor LADA geen plaats. Onze voorkeur voor een raadspro-
gramma was voor formateur Alexander Bügel reden om niet met ons verder te praten. Na vier 
maanden presenteerden OHK,SHK, PvdA, GL en D66 eind juni hun coalitie. In het eerste jaar in 
de nieuwe raadsperiode is er nauwelijks nieuw beleid geagendeerd waardoor er nog weinig zicht-
baar is van hoe dit college zijn programma denkt te gaan uitvoeren. Positief is dat wethouder fi-
nanciën, Maarten Versluis (D66), het opstellen van de kadernota weer teruggebracht heeft naar 
de raad waar de fractie in een kennismakingsgesprek op had aangedrongen. 

LADA&ANDERS ! heeft een duidelijke visie 
op natuurontwikkeling. 
Op woensdag 9 maart werd in de gemeente 
Hollands Kroon het natuurdebat georganiseerd 
door Landschap Noord-Holland, Natuur en Mili-
eufederatie Noord-Holland, Vogelbescherming 
Nederland, Landschapszorg Wieringen, Staats-
bosbeheer en Natuurmonumenten. Het thema 
was 'Ruimte voor landschap en natuur'  
Het debat werd afgesloten met het aanbieden 
van een verklaring waarin gevraagd wordt om 
de intentie uit te spreken om in de komende 
vier jaar mogelijkheden te onderzoeken om tot 
meer natuurontwikkeling te komen. Zes van de 
acht partijen ondertekenden deze verklaring. 
VVD en CDA niet. 
  
Natuurontwikkeling vindt niet alleen plaats in 
het Nationaal Natuur Netwerk (NNN). Er is 
ruimte voor nieuwe initiatieven buiten het NNN. 
De gebieden in het NNN worden met elkaar 
verbonden. Aanleg van nieuwe waterberging 
wordt gecombineerd met natuurontwikkeling. 
Waar mogelijk worden deze aangelegd nabij 
en verbonden met het NNN om zo robuustere 
natuurgebieden te verkrijgen. Deze visie uit het 
LADA-programma is destijds opgenomen in de 
omgevingsvisie.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Een concreet resultaat is het realiseren van 
een waterberging ingericht als 
viskringloop, een paai- en opgroeiplaats voor 
vissen nabij het Robbenoordbos op de plaats 
van het voormalig baggerdepot. Deze locatie is 
op initiatief van LADA in beeld gekomen. Elke 
twee jaar kent een vakjury Arie Kepplerprijzen 
toe aan bouwprojecten die scoren op gebied 
van woonplezier, duurzaamheid en samenhang 
met de omgeving. Het publiek, dat ook een fa-
voriet kiest vond in meerderheid de Viskring-
loop het aansprekendst.   
 
Met de biodiversiteit in Hollands Kroon is het 
slecht gesteld. Met het instellen van het Delta-
plan Biodiversiteit is een aanzet gegeven voor 
een actief beleid  om de biodiversiteit in de ge-
meente te vergroten. Om dit verantwoord uit te 
voeren en tot een succes te maken is het 
noodzakelijk dat er deskundigheid in de organi-
satie van Hollands Kroon komt. Daarvoor moet 
een ecoloog aangesteld worden die vergaande 
bevoegdheden krijgt. Ook zal er een ander be-
heer van bermen moeten komen. Een moge-
lijkheid is om het beheer uit te besteden aan de 
groenploegen van Landschap Noord-Holland. 
 
Benoeming commissies nieuwe raad 
Alle commissies zijn benoemd. Daarin is van 
een evenwichtige verdeling over de partijen 
geen sprake. Henk van Gameren en Dorien 
Sijbenga hadden zich kandidaat gesteld voor 
de werkgeverscommissie, maar zijn niet be-
noemd. Dorien stelde zich ook kandidaat voor 
de commissie beoordeling burgemeester, 
eveneens niet gekozen.     



Bestemmingsplan Uitbreiding Agriport A7, 
deelgebied B1  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Op 29 juni 2021 heeft de gemeenteraad het 
bestemmingsplan Uitbreiding Agriport A7, deel-
gebied B1 vastgesteld. De gemeente en de 
provincie Noord-Holland verschilden van in-
zicht over de borging van de verkeersafwikke-
ling in het bestemmingsplan, een voorwaarde 
van de provincie om in te stemmen met de wij-
ziging van het bestemmingsplan. Omdat pro-
vincie en gemeente er niet uit kwamen is het 
voorgelegd aan de Raad van State. Voor de 
minnelijke oplossing is een nieuw raadsbesluit 
nodig. De provincie heeft toegezegd de reactie-
ve aanwijzing in te trekken als hieraan voldaan 
wordt. De raad wordt nu gevraagd daar mee in 
te stemmen wat betekent dat met een gewij-
zigd verkeersplan de bouw op B1 door kan 
gaan.                                                     
Helaas bleken de coalitiepartijen, waarvan een 
aantal zich in de campagne stevig verzette te-
gen de komst van een datacenter op B1, hier 
anders over te denken. Vier leden van OHK, 
GroenLinks, PvdA, SHK, D66, VVD en CDA 
stemden voor het voorstel, waardoor er voor de 
provincie geen reden meer is om de bestem-
mingsplanwijziging af te wijzen. Met een ge-
doogvergunning van de provincie is de bouw 
van dit datacenter gestart. 
 
Werkgroep bestuurlijke vernieuwing 
In het presidium is het voorstel gedaan de 
werkgroep bestuurlijke vernieuwing  nieuw le-
ven in te blazen. Naast vier raadsleden zal ook 
een lid van het college er deel van uit maken. 
De fractie is geen voorstander om toe te tre-
den. Door toevoegen van het college wordt het 
geen duale werkwijze. Het moet in onze visie 
een werkgroep uit de raad zijn maar is er wel 
behoefte aan? De werkgroep uit de periode dat 
LADA in de coalitie zat heeft een overdrachts-
document aan de vorige raad aangeboden 
waar niets mee gedaan is.  Ons standpunt is 
dat dit nog steeds als basis voor vernieuwing 
kan dienen.   
 
Aanvullend krediet Campus De Terp                                                                                                                 
Voor de realisatie van Campus De Terp is meer 
geld nodig. Door de sterk stijgende prijzen en 

inflatie  zijn het al toegekende krediet voor het 
kindcentrum, de garantstelling en de toegeken-
de exploitatiesubsidie voor het sportcomplex 
niet langer toereikend. Om Campus De Terp te 
kunnen realiseren ligt er een voorstel voor een 
extra garantiestelling voor het sportcomplex en 
een aanvullend krediet voor het kindcentrum. 
Het zorgde voor een stevige discussie. Zijn de 
oplopende kosten reden om de plannen te her-
zien, te versoberen? De conclusie was dat het 
project in zijn geheel voortgezet moet worden. 
Het uit elkaar trekken van de onderwijsinstellin-
gen en de sportaccommodatie is geen optie. 
We zullen akkoord gaan met het voorstel. Wel 
is het college gevraagd naar een risicoanalyse 
en de gevolgen voor de meerjarenbegroting.  
De raad ging unaniem akkoord met het voor-
stel om de gevraagde verhoging van de garant-
stelling en het verhogen van het krediet voor 
de sportaccommodatie en het kindcentrum. Al-
le fracties erkenden dat het geen optie was om 
met het hele project te stoppen. Wel is er be-
zorgdheid over toekomstige ontwikkelingen. 
Waar ligt de grens?  
 
Principeverzoek huisvesting arbeidsmigran-
ten Westerweg 27, Nieuwe Niedorp 
Met alleen de stem van LADA&ANDERS ! te-
gen, het voorstel voldoet niet aan de beleidska-
derskaders, stemde de raad in met het voorstel 
van het college om in te stemmen met het prin-
cipeverzoek dat uitzendbureau Agrostar voor 
tien jaar een vergunning geeft voor het huis-
vesten van 100 arbeidsmigranten.  

 
Beleidsregels huisvesting tijdelijke  
werknemers                                                                                        
Het voorstel is om artikel 6 te  schrappen. Dit is 
het artikel dat het college de mogelijkheid geeft 
om wat genoemd wordt kansrijke initiatieven 
die niet voldoen aan de gestelde beleidskaders 
aan raad voor te leggen. Wij zijn altijd tegen-
stander van dit artikel geweest.  
De coalitiepartijen en onze fractie stelden vol-
doende te hebben aan de eerste vijf artikelen 
uit de beleidsregels om een verantwoord beleid 
te kunnen voeren waarmee het nieuwe beleids-
voorstel werd aangenomen. 
 
Gebruik drinkwater voor koelen datacenters 
Naar aanleiding van de beantwoording door 
het college van vragen die de fractie gesteld 
heeft naar aanleiding van een artikel in het 
NHD en De Telegraaf over het verbruik van 
drinkwater voor doeleinden. Volgens het artikel 
is dat geen 20 miljoen liter maar 80 tot 84 mil-
joen liter wat ontkend wordt door het college. 
Hierover is nader contact geweest met  Bart 



Vuik, de onderzoeksjournalist van NHD/De Te-
legraaf en schrijver van het artikel.                                                                                                                                      
Er is ook contact gezocht met de SP staten-
fractie, die eveneens vragen over dit onder-
werp gesteld heeft. De beantwoording van Ge-
deputeerde Staten heeft dezelfde nietszeggen-
de toon als de beantwoording van onze vragen 
door het college.  
Minister Harberts heeft op vragen in de Tweede 
Kamer geantwoord dat het verbruik aan drink-
water voor koeling van het datacenter van Mi-
crosoft inderdaad 80 tot 84 miljoen liter is. 
 
Stort licht radioactief  
poloniumhoudend afval TATA                                                                                    
Het onderzoeksplatform Investico heeft contact 
met ons opgenomen naar aanleiding van de 
beantwoording van onze vragen over de stort 
bij Afvalzorg. Er heeft een gesprek plaatsge-
vonden. Ons dossier verkregen na een WOB-
verzoek is aan hen ter beschikking gesteld.    
Het platform is bezig met een onderzoek naar 
de landelijke afvalstromen.    
 
Gezondheidsverklaring CBR                                                                                                                                     
De fractie heeft een aantal keren te horen ge-
kregen dat de gemeente geen papieren ge-
zondheidsverklaringen  voor het aanvragen 
van een keuring bij het CBR verstrekt en dat dit 
alleen nog digitaal gebeurt. De gevallen die wij 
kennen betreft steeds oudere inwoners  (75+) 
die digitaal niet vaardig zijn en tevergeefs bij de 
gemeente aankloppen terwijl het CBR door 
verwijst naar de gemeenten voor het verkrijgen 
van de papieren verklaring. 
Deze houding van de gemeente staat haaks op 
wat een inclusieve maatschappij moet zijn. De 
gemeente dient dienstbaar te zijn aan haar in-
woners, zeker aan hen die door het gemis van 
digitale vaardigheden buiten gesloten dreigen 
te raken. 
De vragen zijn opnieuw gesteld aan het huidige 
college met als resultaat dat het beleid is bijge-
steld en de papieren verklaring weer door Hol-
lands Kroon verstrekt wordt.  
 
Programmabegroting 2023 
De eerste begroting van de nieuwe coalitie is 
door de fractie met gemengde gevoelens ont-
vangen. Er staan wel vernieuwende voorstellen 
in, maar concrete uitwerking en invulling ont-
breekt in veel gevallen. Ook had het wel meer 
mogen zijn. Voorstellen over biodiversiteit, ver-
duurzaming, kernbeheer en participatie zijn 
voor de fractie als mager en onvoldoende be-
oordeeld.  
Voor de in het coalitieakkoord aangekondigde 
dorpsmanagers is € 400.00 uitgetrokken zon-

der nadere onderbouwing en functieomschrij-
ving. Daar konden wij niet in meegaan, temeer 
daar er twijfels zijn over de noodzaak. Voor ons 
is dit typisch een taak voor kernbeheer, daar 
zijn al aanspreekpunten voor de inwoners. He-
vel budget over naar kernbeheer, dat bewezen 
heeft goed te functioneren, waarmee het werk 
van kernbeheer uitgebreid kan worden. 
De VVD kwam met een amendement dat ook 
door ons ondertekend is, waarin gevraagd 
werd om duidelijke kaders en functieomschrij-
ving waarna de raad kan beslissen of zij er 
mee akkoord kan gaan. Wethouder Lilian Pe-
ters zegde toe daarmee naar de raad te komen 
voordat het college een besluit gaat nemen en 
dat de  raad een beslissende stem heeft. De 
toezegging was voor de indienende partijen 
voldoende waarna het amendement niet werd 
ingediend. 

Participatieverordening Hollands Kroon 

 

 

 

 

 
De visie van het college op participatie kan de 
fractie onderschrijven. Maar de uitwerking 
daarvan in de verordening roept vraagtekens 
op.  Wikipedia geeft als definitie van participa-
tie: actief meedoen. 
In de toelichting bij de participatieverordening 
deelt het college deze definitie: Participatie be-
tekent actieve deelname. Wanneer over partici-
patie wordt gesproken, is er altijd sprake van 
interactie: een persoon of groep die deelneemt. 
Deze verordening is gericht op deelname aan 
publieke besluitvorming (besluitvorming waarin 
inwoners betrokken moeten en willen worden). 
Mooie woorden die niet worden waargemaakt. 
In de verordening en de zienswijze wordt ech-
ter op diverse plaatsen aangegeven dat het 
college kan bepalen of participatie mogelijk is, 
resulterend in een lijst met 8 punten waarover 
geen participatie mogelijk is. Dit staat dus 
haaks op actief deelnemen.  
Naast het uitsluiten van actief begroten, de bur-
gerbegroting, worden onderwerpen waarmee 
inwoners een actieve rol en echt invloed kun-
nen uitoefen als  (raadgevend) referendum en 
burgerberaad niet benoemd. 
 



Deze participatieverordening betekent dat van-
uit college en gemeente beter geluisterd wordt 
naar en gesproken wordt met inwoners en dat 
er beter geïnformeerd gaat worden maar daad-
werkelijk meer invloed op het beleid naar inwo-
ners overdragen is geen doel van deze veror-
dening.  
De beantwoording van het college op de vra-
gen die onze fractievoorzitter in zijn betoog 
stelde, waren vaag en ondermaats. Ook VVD 
en CDA hadden dezelfde kritiek. De drie oppo-
sitiefracties deden een handreiking door voor 
te stellen de verordening aan te houden en er 
met de hele raad nog eens goed naar te kijken 
om de verordening bij te stellen en goed werk-
baar te maken. Daar wilde de coalitie niets van 
weten waarna wij, evenals VVD en CDA, tegen 
deze verordening hebben gestemd. 
 
Noodfonds maatschappelijke instellingen 
Dorpshuizen, beheerders van sportaccommo-
daties, musea en andere maatschappelijke       
instellingen hebben last van de hoge energie-
prijzen. Met dit noodfonds wil het college ze 
ondersteunen en stimuleren om energie te be-
sparen.  Het benodigde geld wordt uit de alge-
mene reserve gehaald, die met 0,3% zal dalen. 
De fractie kan zich hier in vinden maar heeft 
het college gevraagd deze ondersteuning 
structureel te maken.  
                                       
Ondersteuning lagere middeninkomens 
Het college ontvangt steeds meer signalen dat 
huishoudens het moeilijk hebben om financieel 
rond te komen. Om schulden en achteruitgang 
van de gezondheid te voorkomen, ligt er een 
voorstel om de groep met lagere middeninko-
mens te ondersteunen door de energietoeslag 
uit te breiden en de inkomensgrens van de 
Meedoen-regeling eenmalig te verruimen. Het 
benodigde bedrag wordt ontrokken aan de re-
serve sociaal domein. De fractie kan instem-
men met het voorstel, weer vergezeld met de 
vraag hoe dit structureel op te lossen.  
 
Kustvisie IJsselmeerkust Aan ‘t meer 2030                                                                                               
Het voorstel is om de eerder afgewezen kustvi-
sie vast te stellen zonder het bijbehorende pro-
jectenboek waarin alle omstreden projecten  er 
nog steeds instaan, zoals de  plaatsing van 
windturbines en zonnepanelen in de Wieringer-
hoek. Door de raad niet alleen bij de behande-
ling van deze visie in de raad van 1 februari 
2022 afgewezen maar ook al bij de behande-
ling van de Regionale Energie Strategie.  
Omdat het projectboek niet van tafel is maar 
later weer ter sprake zal komen om de projec-
ten afzonderlijk te behandelen blijft het risico 
bestaan dat de beoogde natuurontwikkeling in 

de Wieringerhoek ernstig bedreigd wordt.  
 
Nu de gletsjers in de Alpen aan het  verdwijnen 
zijn zal de Rijn in de zomer minder water gaan 
aanvoeren. Dat betekent dat we zuinig moeten 
zijn met het IJsselmeer voor onze zoetwater-
voorraad. De fractie diende het volgende 
amendement in om akkoord te kunnen gaan 
met de kustvisie: Er wordt ruimte geboden aan 
ontwikkelingen die één of meerdere functies 
van de IJsselmeerkust versterken. Ontwikkelin-
gen die een negatieve invloed hebben op 
drinkwatervoorziening, vogelstand, biodiversi-
teit, recreatie, agrarische activiteiten of de vis-
serij zijn niet wenselijk. 
Enkele kleine tekstaanpassingen om het amen-
dement krachtiger te maken, ingebracht door 
de VVD, waren voor ons geen probleem.Het 
geamendeerde voorstel werd met een grote 
meerderheid aangenomen. Alleen GL en D66 
stemden tegen. 
 
Bestemmingsplan Dahliapark Winkel  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                
Slechts 25% sociale bouw in dit bouwplan komt 
niet overeen met onze visie van 30%, een per-
centage ook genoemd in de plannen van Hugo 
de Jonge, minister wonen. Koopprijzen vanaf  
€ 4000.000,- worden betaalbaar genoemd. 
Daar zet de fractie vraagtekens achter. De ver-
deling over de verschillende categorieën komt 
niet overeen met wat in het coalitieakkoord 
wordt gesteld: 30% sociale bouw, 30% goedko-
pe koop, 40% vrije sector.   
Wij waren de enige fractie met een kritisch ge-
luid. Onze fractievoorzitter  stelde dat de visie 
van vandaag vraagt om 30% sociale bouw. Hij 
uitte zijn teleurstelling dat dit niet in dit plan ge-
realiseerd wordt, temeer omdat kleine projec-
ten van minder dan 40 woningen in de woonvi-
sie geen opdracht krijgen voor sociale bouw. 
Zorgen in de hele raad over de ontsluiting en 
de verkeersafwikkeling. Henk vroeg een ver-
keerscirculatieplan voor de kernen Nieuwe 
Niedorp en Winkel. Belangrijk dat dit op orde is 
voordat verdere bouwplannen tot ontwikkeling 
gebracht worden.  
In zijn beantwoording gaf wethouder Mark Ver-
steeg aan dat het plan 27% sociale woning-



bouw kent, “geef toe niet veel meer”, maar dat 
hij daar niets meer aan kan doen omdat de 
plannen al in de vorige periode met de ontwik-
kelaar zijn vastgelegd. Hij zegde toe om met de 
ontwikkelaar in gesprek te gaan of er mogelijk-
heden zijn om eigen inwoners voorrang te ge-
ven. Ook zegde hij toe met een verkeerscircu-
latieplan te komen en dat naar voren te halen. 
Deze toezeggingen waren voor de fractie vol-
doende om met het bestemmingsplan in te 
stemmen wat zorgde voor een unaniem raads-
besluit. 
 
Kleine windmolens                                                                                                                                                                                                         
Kleine windmolens, wat doen wij er mee? Niet 
direct afwijzen, maar onder voorwaarden toe-
staan. Nu het stroomnet op slot zit kan een ei-
gen kleine molen een oplossing zijn. Goede 
informatie is nodig en die werd niet gegeven op 
de informatieavond georganiseerd door de ge-
meente. 
 
Uitvoeringsagenda klimaatadaptatie  
Hollands Kroon 
Om ervoor te zorgen dat de gemeenten in de 
Noordkop in 2050 klimaatbestendig zijn inge-
richt, is de Strategie Klimaatadaptatie Noord-
kop in 2021 vastgesteld. In de uitvoeringsagen-
da staan de maatregelen die Hollands Kroon 
de komende jaren moet uitvoeren om de ge-
meente klimaatbestendig in te richten. De frac-
tie kan hier mee akkoord gaan.                                                                                                                                         

 
Verkeerssituatie rond de sluis  
in Nieuwe Niedorp 
 
Het antwoord op de 
eerder door ons gestel-
de vragen over de situ-
atie op de sluis kregen 
een niets zeggend ant-
woord. 
Reden voor de fractie 
om vervolgvragen  te 
stellen waarvan de 
strekking is  dat de Oosterweg en Westerweg 
niet meer in staat zijn om het vrachtverkeer op 
verantwoorde wijze af te wikkelen. Dit kan alleen 
nog geschieden door Nieuwe Niedorp binnen te 
rijden vanaf de N242 wat betekent dat de Oos-
terweg en Westerweg voor vrachtverkeer afge-
sloten moeten worden. De fractie heeft contact 
gezocht met Veilig Verkeer Nederland die onze 
visie ingebracht heeft in het overleg met de ver-
keerscommissie van de gemeente. Ook heeft 
VVN een onderzoek uitgevoerd naar de verkeers-
situatie en daar adviezen over opgesteld richting 

gemeente. Het college stelt dat afsluiting voor 
vrachtverkeer niet mogelijk is, wel wordt er een 
lengtebeperking ingesteld. 
 
Peter Couwenhoven 
04-07 
 
 
 
 
 
 


